
Her er en kort status Fiskeriet i 2019 
 
Der blev fanget usædvanligt få fisk i vinter og forårsfiskeriet. Opgangen sidst på året i 
2018 af havørreder var også usædvanligt dårligt. Hvert år tæller vi i de små vandløb hvor 
mange gydegravninger der har været. Der var det mindste antal, der nogen sinde har 
været observeret. En væsentlig årsag er reguleringen af Tissø, Den blev i efteråret 2018 
styret således, at der næsten intet vand var i åen fra september til hen i november. Når det 
sker, kan havørrederne ikke finde åen, og de få fisk der skulle finde den, overlever ikke 
pga. iltmangel.  
 
I efteråret 2019 har der derimod været godt med vand i åen, og vi håber at det betyder at 
flere havørreder vælger at gå op i åen for at gyde. 
 
I vinteren 2018/2019 havde vi heldigvis ikke store udslip af regnbueørreder, som trak op i 
åen. 
 
Vi har ikke el fisket efter moderfisk de sidste 2 år, primært fordi at der er så få fisk, så det 
er bedre at de få fisk får lov til at gyde helt naturligt. 
 
Vi er derfor meget bekymrede for havørredbestanden i Halleby Å. Vi har derfor kontaktet 
Danmarks Tekniske Universitet, DTU/Aqua for at få hjælp. Deres første anbefaling er at vi 
skal udsætte flere havørreder fra Kolding Å for at ophjælpe bestanden. 
 
Vi vil gerne sige tak til lodsejerne for at vi får lov at fiske i åen, og vi ønsker jer en glædelig 
jul og et godt nytår. 

Jørgen Topp-Jørgensen 
 


